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Horror w Prusinowie
Tradycja, choæ smutna, to jednak tradycja trwaj¹ca oko³o dziesiêciu lat. Wy-
starczy, ¿e przyjd¹ mrozy, obojêtnie jakie – du¿e czy ma³e, to w Prusinowie
rozpoczynaj¹ siê wykopy w poszukiwaniu przerdzewia³ych rur ciep³oci¹gu.

Drogi w œniegu - pora¿ka s³u¿b

Jakim cudem
uda³o im
siê przegraæ?
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Gazeta Powiatowa

Poni¿szy artyku³ otrzymaliœmy
ze zgod¹ na jego publikacjê. Co
prawda formalnie dotyczy sprawy
ju¿ nieby³ej, ale uznaliœmy, ¿e za-
wiera wiele wa¿nych ocen dotycz¹-
cych stanu naszego pañstwa, a ¿e
poruszane w nim tematy rzadko
goszcz¹ na ³amach gazet lokalnych,
a nawet krajowych, zdecydowali-
œmy siê na jego publikacjê.

Redakcja
* * *

Podj¹³em wiadomoœæ z ponie
dzia³kowego „METRO”, 06

wrzeœnia 2010 r., ¿e Stowarzyszenie
Sêdziów Polskich „Iustitia” grozi
protestem, a to dlatego, ¿e Pañstwo
nie wywi¹zuje siê z przestrzegania
art. 178 Konstytucji RP, zgodnie z
którym „sêdziom zapewnia siê wy-
nagrodzenie odpowiadaj¹ce godno-
œci urzêdu”. Ów protest ma polegaæ
na nie zasiadywaniu w komisjach
wyborczych w zbli¿aj¹cych siê wy-
borach samorz¹dowych, mimo ¿e
zasiadywanie w tych komisjach sê-
dziów jest obowi¹zkowe.

Profesor Magdalena Œroda,
znana rzeczniczka „uciœnio-

nych i przeœladowanych”, uznaje, na
³amach tego samego wydania „ME-
TRO”, ¿e sêdzia te¿ ma, jak ka¿dy
obywatel, prawo do protestu. Nie
zgadzam siê ze stanowiskiem Pani
profesor. Sêdziowie nie maj¹ prawa
do protestu. I to n i e z a l e ¿ n i e od
tego, co mia³oby stanowiæ podstawê
owego protestu. Sêdziowie maj¹ s³u-
¿yæ, a wg roty œlubowania, s³u¿yæ
wiernie Rzeczypospolitej Polskiej,
staæ na stra¿y prawa. I niech s³u¿¹
zgodnie ze swoimi obowi¹zkami
okreœlonymi przepisami prawa. Tak
samo, jak i inni funkcjonariusze na-
szego kraju. Je¿eli, z ró¿nych powo-
dów, ktoœ, w tym sêdzia, w tym pro-
kurator czy policjant, nie akceptuje
danego rozwi¹zania, w tym p³acowe-
go, jest niezadowolony ze swego wy-
nagrodzenia, ma  p r a w o  wyst¹piæ
ze s³u¿by i poszukiwaæ innej drogi
¿yciowej. Samemu kszta³towaæ
swoj¹ sytuacjê. Nie ogl¹daæ siê na
skromne zasoby finansowe praco-
dawcy, czyli nas wszystkich, podatni-
ków, suwerenów ka¿dej w³adzy. Nie
podoba siê – zmieñ profesjê. Zostañ
tym, kto zarabia godnie. Czyli … kim
? Nadto, co stoi na przeszkodzie, aby
sêdziowie, prokuratorzy, czy te¿ inni
funkcjonariusze publiczni naszego
piêknego kraju, którzy uwa¿aj¹, ¿e
zarabiaj¹ za ma³o, wzorem wielu sê-
dziów S¹du Najwy¿szego, ob³o¿o-
nych równie¿ prac¹ orzecznicz¹, do-
rabiali wyk³adami, prac¹ naukow¹,
publikacjami naukowymi czy te¿ be-
letrystycznymi. Nie chcê, aby funk-
cjonariusz publiczny, w tym sêdzia,
wykonywa³ swój zawód nie bêd¹c z
niego zadowolonym. Wszak repre-
zentuje Pañstwo. Jest Pañstwem.

Sêdzia nie ma prawa do protestu
Wszak sêdzia orzeka w imieniu Rze-
czypospolitej Polskiej. Niezadowo-
lony funkcjonariusz publiczny jest
zagro¿eniem dla suwerena, czyli nas
wszystkich. Frustracja funkcjonariu-
sza, sêdziego w szczególnoœci, zagra-
¿a jego bezstronnoœci i niezawis³oœci.
Protest sêdziego, to protest Pañstwa,
funkcjonariuszy przeciwko suwere-
nowi, i¿ ten nie p³aci Jemu wiêcej.

Dalej podnoszê, ku przestro
dze, ¿e nie wywi¹zanie siê

przez sêdziów z obowi¹zku nakreœlo-
nego ustaw¹, w tym do zasiadywanie
w komisjach wyborczych, jest wrêcz,
w mojej ocenie, niedope³nieniem
obowi¹zku funkcjonariusza publicz-
nego (art. 115 § 13 pkt. 3 Kodeksu
karnego) i dzia³aniem na szkodê nie
tylko interesu publicznego, ale i pry-
watnego, a wiêc przestêpstwem z art.
231 § 1 i 2 Kodeksu karnego. Nak³a-
nianie zaœ sêdziów do protestu, jest
karalnym pod¿eganiem do przestêp-
stwa, o czym w³adze „Iustitia” raczej
powinny zdawaæ sobie z tego sprawê.
Przestrzegam sêdziów przed udzia-
³em w proteœcie, który mo¿e unice-
stwiæ wybory samorz¹dowe. Wasza,
Panie i Panowie sêdziowie, nieskazi-
telnoœæ jest gwarantem uczciwoœci
wyborów. Wasza praca w komisjach
jest op³acana. (Nie zasiadacie za dar-
mo w tych komisjach.). Po co dawaæ
prokuratorom podstawy do wszczy-
nania z urzêdu postêpowañ karnych.
No, chyba ¿e sêdziowie ochroni¹ siê
immunitetami sêdziowskimi.

Istniej¹ce rozwi¹zania prawne
okreœlaj¹ce sposób wynagra-

dzania sêdziów uznaæ mo¿na za od-
powiadaj¹cy konstytucyjnemu zapi-
sowi w zakresie „godnoœci urzêdu”.
Wszak ich wynagrodzenie jest  w y ¿
s z e  od tzw. œredniej p³acy krajowej,
a im sêdzia jest sêdzi¹ w wy¿szym s¹-
dzie, wy¿szym, jak w s¹dzie rejono-
wym, tym jego wynagrodzenie jest
jeszcze wy¿sze. W S¹dzie Najwy¿-
szym wynagrodzenie sêdziów jest
najwy¿sze. Wynagrodzenie  wy¿sze
od œredniej p³acy krajowej, jest wy-
razem  u z n a n i a  godnoœci urzêdu.
Jego wyró¿nieniem. P³ace tworz¹ce
ow¹ œredni¹ obejmuj¹ szerokie spek-
trum wynagrodzeñ uzyskiwanych w
ró¿nych zawodach. Od czasu, kiedy
Fryderyk Wilhelm Nietzsche (1844-
1900) rzek³, ¿e „Bóg umar³”, warto
przyj¹æ do wiadomoœci, m.in., ¿e nie
ma ju¿, przynajmniej w pañstwach
laickich, „œwiêtych krów”. Nie ma
lepszych i gorszych zawodów, o ile
s¹ one spo³ecznie u¿yteczne. Sêdzia,
to zawód, jak ka¿dy inny. Tylko dla-
tego, ¿e jest sumienny, uczciwy, ma
nieskazitelny charakter, jest praco-
wity, ma szerok¹ wiedzê w zakresie
swojej „dzia³ki”, ¿e jest i czuje siê
odpowiedzialny za podejmowane
decyzje, ma wy¿sze wykszta³cenie,

ma za sob¹ aplikacjê, ciê¿ki egza-
min, ma zarabiaæ wiêcej jak ci, co
tworz¹ ow¹ œredni¹ krajow¹ ? Takie
cechy, które wymaga siê od sêdziego,
wymaga siê, a w ka¿dym razie, po-
winno wymagaæ siê, od ka¿dego
cz³owieka. Zreszt¹, wiêkszoœæ Pola-
ków ma wiele cech sêdziego, a nie za-
rabia tyle co sêdzia. Tak uwa¿am. Je-
steœcie jednymi z nas. Nie wywy¿-
szajcie siê. Nie obra¿ajcie siê na spo-
³eczeñstwo, ¿e nie mo¿e zaoferowaæ
lepszych warunków p³acowych.
Oprócz wy¿szego, jak œrednia krajo-
wa, wynagrodzenia, macie te¿ inne
przywileje. Inne prerogatywy. One
te¿ maj¹ wartoœæ. Macie wy¿sze
emerytury. Macie, Panie i Panowie
sêdziowie, d³u¿sze urlopy wypo-
czynkowe, macie prawo do zwolnie-
nia dla podratowania zdrowia. Macie
wreszcie w³adzê. S¹dzicie ludzi. Ich
sprawy. Macie faktyczn¹ nieusuwal-
noœæ z urzêdu. Jesteœcie niezawiœli.
Podlegacie tylko Konstytucji oraz
ustawom. Nie musicie siê nikogo
s³uchaæ. Nawet sêdziów S¹du Naj-
wy¿szego. Macie immunitety.
Pewn¹, co miesi¹c wyp³acan¹, pen-
sjê. Ogrzany pokój. Biurko. Darmo-
wy dostêp do komputerowych pro-
gramów prawniczych. Nie ponosi-
cie, co do zasady, odpowiedzialnoœci
za uchylone wyroki.

Proszê, nie rozsierdzajcie spo
³eczeñstwa nêkanego bol¹cz-

kami dnia ¿ycia spo³ecznego, powo-
dziami, czy te¿ innymi tragediami.
Oni nie maj¹ takich przywilejów.
Wasze odwieczne utyskiwania na
swoje dochody nie znajduj¹ zwolna
akceptacji spo³ecznej, zw³aszcza, ¿e
s¹ wy¿sze jak œrednia krajowa, œred-
nio – ju¿ na poziomie „najni¿szych”
s¹dów – dwa razy.

Nie macie Ÿle Panie i Panowie
sêdziowie. Macie mieszka-

nia, domy, samochody. Wyje¿d¿acie
na wakacje, ferie. Coraz czêœciej poza
granice RP. Tak jak inni. Macie sza-
cunek, przynajmniej mój, adwokata,
w³aœnie za to, ¿e nie jesteœcie pazerni,
¿e wiecie, co to umiar, co to zdrowy
rozs¹dek. A Wasz ewentualny protest
nie pozwoli zmieniaæ Polski na
lepsz¹, byæ mo¿e bogatsz¹. Mo¿e
zmieniæ natomiast Wasz dobry wize-
runek. Pamiêtajcie, ¿e i wy, tak samo
jak ka¿dy bezdomny, bezrobotny,
ubogi cz³owiek, mo¿e zaprotestowaæ
przeciwko istniej¹cej rzeczywistoœci
w³aœnie swoim g³osem wrzuconym
do szczelnie zamkniêtej (?) urny. Bia-
³o – czerwonej. Z czarn¹ dziur¹.

Proszê, nie pozbawiajcie nas pra-
wa do g³osowania, prawa do zmiany
rzeczywistoœci.

    Szczecin, 08 wrzeœnia 2010 r.
Dariusz Jan Babski

adwokat

Szanowni czytelnicy.
Za kilka dni minie stary rok i wszy-

scy staniemy siê o rok starsi. Starsza
stanie siê tak¿e nasza i wasza „gazeta
gryficka”, która wejdzie w ósmy rok
¿ycia. ̄ ycia naszymi - waszymi proble-
mami codziennymi,  sprawami publicz-
nymi, bol¹czkami i radoœciami.

Niestety, od 1 stycznia rz¹d zafun-
dowa³ nam i wam 5-procentow¹ stawkê
vat na gazety lokalne, co wi¹¿e siê ze
wzrostem kosztów. Podniesiemy wiêc
cenê gazety o 10 gr, do 2 z³.

Jesteœmy gazet¹ zupe³nie nieza-
le¿n¹ i tylko Wy j¹ utrzymujecie, kupu-
j¹c j¹ co tydzieñ. Mam nadziejê, ¿e
otrzymujecie w zamian to, czego nie
znajdujecie w innych gazetach. Wzrost
poczytnoœci wskazuje, ¿e niezale¿na
gazeta jest potrzebna.

Wszystkim naszym czytelnikom,
wspó³pracownikom, autorom listów i
komentarzy dziêkujê i ¿yczê radosnych
Œwi¹t i pomyœlnego Nowego Roku.

Nastêpny numer uka¿e siê 6 stycz-
nia.
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Kazimierz Rynkiewicz



StrStrStrStrStr. 3. 3. 3. 3. 3INFORMACJEgazeta gryficka 23.12.2010 r.

Listy prosimy kierowaæ na adres: 72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7, tel. 91 384 71 53;  www.gazetagryficka.xwp.pl

DRUKARNIA
Oferujemy druk:

£obez ul. S³owackiego 6, tel./fax - 091 39 73 730
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Ratownictwo
Na 208 posiedzeniu Zarz¹du 15

listopada Zarz¹d na wniosek sekre-
tarza Powiatu dokona³ zmian w pla-
nie wydatków Starostwa Powiato-
wego polegaj¹cych na przesuniêciu
miêdzy paragrafami w dziale –
Ochrona zdrowia, rozdziale – Ra-
townictwo medyczne, o kwotê 1 z³.

No proszê, jaki porz¹dek.

Id¹ podwy¿ki???
Zarz¹d przyj¹³ uchwa³ê zwiêk-

szaj¹c¹ plan wydatków w Domu dla
Dzieci o kwotê 28.500 z³, z przezna-
czeniem na wynagrodzenia.

Ulice oddane do u¿ytku,
dalej inwestuj¹

25 listopada Zarz¹d omówi³ za-
kup 19,5 tony kostki granitowej
czerwonej w zwi¹zku z konieczno-

Ciekawostki z prac
Zarz¹du Powiatu

œci¹ wykonania przejœæ dla pieszych
w modernizowanych ulicach Woj-
ska Polskiego i Niepodleg³oœci w
Gryficach. Najkorzystniejsz¹ ofer-
tê przedstawi³a „Hurtownia u Jac-
ka” Kamieniarstwo – Jacek Maæko-
wiak z Gryfic, za cenê 13.728,73 z³
brutto.

Ciekawe, w których to miej-
scach przybêdzie nam nowych
przejœæ dla pieszych, no i kiedy to
bêdzie.

Most do muzeum
Zarz¹d zdecydowa³ o nieodp³at-

nym przekazaniu czêœci mostu znaj-
duj¹cego siê w ci¹gu drogi powiato-
wej Mrze¿yno – DŸwirzyno, na
rzecz Muzeum Orê¿a Polskiego w
Ko³obrzegu.

Wydawaæ by siê mog³o, ¿e tylko
z³omiarze mogliby byæ nim zainte-
resowani.

Pu³kownik w stanie spoczynku,
obecny Przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej Krzysztof Tokarczyk ma
zamiar pozbawiæ g³osu radnego.

Z przygotowanego przez niego
porz¹dku obrad na III sesjê Rady
Miejskiej, 28.12.2010 r., wynika i¿
œlubowanie nowego radnego, prze-
widziano w punkcie 10. porz¹dku

Krzysztof Tokarczyk
o tym nie wie?

obrad. To jest po wyborze prze-
wodnicz¹cych wszystkich komisji i
sk³adów komisji. Czy¿by z Gryfi-
cach zmierzano w kierunku Bia³o-
rusi?

Nowy radny wed³ug wszelkich
praw i norm powinien zostaæ za-
przysiê¿ony na pocz¹tku sesji panie
pu³kowniku Tokarczyk.                       M

„Zapraszam do aktywnego
uczestnictwa w wyborach samo-
rz¹dowych. Wierzê, i¿ dobro
mieszkañców Gryfic nie jest dla
pañstwa obojêtne. Dlatgo liczê na
pañstwa g³os w wyborach do
Rady Gminy Platforma Obywa-
telska pozycja nr 1 – Grzegorz
LABEDZKI” – wiadomoœæ rozsy-
³ana przez numer 600 694 919.

¯e pan £abêdzki czy ktoœ z za-
przyjaŸnionych z nim osób rozsyla³
przed wyborami samorz¹dowymi
SMS powy¿szej treœci, by³o by ma³o
istotn¹ spraw¹, gdyby nie fakt, ¿e
swoich numerów komórkowych te-
lefonów nikt panu £abêdzkiemu
nie podawa³. Sk¹d wiêc pan £abêdz-
ki mia³ te numery? Czy¿by z bazy
danych operatora ERY? Dzisiaj
wiadomo, ¿e pan £abêdzki jest w

Wyborcze pok³osie
Gryficach przedstawcielem tej firmy
telefonii komórkowej. Salonik Ery
przy ul. Brackiej. Ciekawe, co zro-
bi³by operator sieci, gdyby o
SMSach pana £abêdzkiego uzyska³
wy¿ej opisan¹ informacjê. Jest po
wyborach, pan £abêdzki radnym
zosta³, czy dziêki SMSom? Byæ
mo¿e, ale sprawê posiadania licz-
nych numerów komórek ktoœ powi-
nien wyjaœniæ. Tak siê wydaje na-
szym czytelnikom i nam równie¿. M

Radni gryficcy zbior¹ siê na
obradach 28 grudnia (wtorek) o
godzinie 9.00 w sali konferencyj-
nej Urzêdu Miejskiego w Gryfi-
cach, pl. Zwyciêstwa 37.

Na pocz¹tku radni wybior¹
sk³ad Komisji Rewizyjnej oraz jej
przewodnicz¹cego i wiceprzewod-
nicz¹cego. Nastêpnie wybior¹
sk³ady pozosta³ych komisji i ich
szefów oraz zastêpców. Œlubowa-
nie z³o¿y radny, który wejdzie w

III sesja Rady Miejskiej
w Gryficach

miejsce burmistrza Andrzeja
Szczyg³a.

Wœród projektów uchwa³ do
rozpatrzenia s¹ m.in. w sprawie wy-
datków bud¿etowych, których nie-
zrealizowane planowane kwoty nie
wygasaj¹  z up³ywem roku bud¿eto-
wego; w sprawie likwidacji zak³a-
dów bud¿etowych - przedszkoli nr
1i nr 2 w Gryficach, w celu prze-
kszta³cenia ich w jednostki bud¿e-
towe. Sesjê zakoñcz¹ wolne wnio-
ski i zapytania.                               (r)



Tradycja, choæ
smutna, to jednak
tradycja trwaj¹ca
oko³o dziesiêciu lat.
Wystarczy, ¿e
przyjd¹ mrozy, obo-
jêtnie jakie – du¿e
czy ma³e, to w Prusi-
nowie rozpoczynaj¹
siê wykopy w poszu-
kiwaniu przerdzewia-
³ych rur ciep³oci¹gu.

W lokalnych gazetach te¿ co
roku o tym pisz¹, a ludzie od lat
powtarzaj¹ swoje – ¿e rury na wy-
mianê by³y i... wyby³y nie wiadomo
dok¹d. Dyrektorem PEC-u by³
wówczas obecny starosta Kazi-
mierz Saæ, który coœ tam z nowych
rur wykona³, a mianowicie now¹ li-
niê ciep³oci¹gu do szko³y podsta-
wowej i sklepiku obok. Wymiana
mia³a byæ ca³kowita, czyli mia³a
obj¹æ ca³e prusinowskie osiedle.
Rury na to by³y, a nawet wiêcej, bo
przecie¿ mia³y powstaæ: pieczar-
karnie, suszarnie i takie tam inne
pomys³y. Niestety rury wyby³y,
któr¹œ noc¹ nie wiadomo dok¹d.

O rurach wie jeszcze parê in-
nych osób, ale ¿adna z nich nie za-
wiadomi³a o domniemanym prze-
stêpstwie prokuratury. A prokura-
tora nie ma obowi¹zku czytania
lokalnej prasy i wypowiadaj¹cych
siê w niej ludzi.

A mówi¹ tak:
- Rury sprzeda³ Saæ, to ¿adna

wina burmistrza. Pan Kapelusz te¿ o
tym wiedzia³, by³ nastêpc¹ Sacia w

Horror w Prusinowie
PEC-u. A mo¿e to czêœciowo jego
wina, bo dobrze wiedzia³, jakie w
ziemi s¹ rury, ju¿ przy pierwszej
awarii. Od prawie dziesiêciu lat non
stop jest rozkopywany ciep³oci¹g i
stare rury s¹ spawane z nowymi. To
wszystko o kant d... pot³uc, bo kto
³¹czy przerdzewia³e rury z nowymi?
To zawsze bêdzie pêkaæ! Te rury po-
winny byæ wymienione, skoro zo-
sta³y zakupione i z³o¿one przed p³o-
tem w Prusinowie. Pan Saæ by³ wte-
dy wa¿n¹ figur¹, bo by³ prezesem
PEC-u i on o wszystkim decydowa³.
Efekty jego decyzji my do dziœ po-
nosimy. On mieszka w ciep³ym
mieszkaniu – my mamy 8 st.C w
mieszkaniach. Teraz na nas zwalaj¹
winê. Mówi¹, ¿e mogliœmy interwe-
niowaæ! U kogo? W gryfickiej pro-
kuraturze? - wolne ¿arty! Od 10 li-
stopada nie ma ciep³ej wody. Ko-
t³ownia pana Sacia, ta na s³omê
praktycznie nie pracuje. Coœ siê tam
na pocz¹tku zepsu³o i tak trwa do
dziœ. Nawet jak maj¹ s³omê, to nie
ma jak za³adowaæ do pieca. S³oma
jest belowana i nikt tego na wid³y nie
weŸmie i do pieca nie wrzuci. A
mia³o byæ du¿o taniej i ekologicz-
nie. Tak opowiada³, jak z ¿on¹ Ba-
lazsa kot³owniê otwiera³. Jest eko-
logicznie, wodê mamy zimn¹, ale
rachunki horrendalne.

- No w³aœnie, ostatnio dosta³am
taki rachunek na kwotê 771 z³ –
mówi jedna z mieszkanek Prusino-
wa, ale pojecha³am do TBS-u, no to
mi zmniejszyli na 518 z³, ale i tak
uwa¿am, ¿e to zbyt du¿o. Teraz nie
wiadomo jak bêdziemy p³aciæ, bo
nam teraz „dopierdziel¹” za to, ¿e s¹
ubytki wody.

- W domach mamy œciany czarne
od wilgoci – mówi inna kobieta.

- Dok³adnie, a w domach 6 - 8
st.C, tak¹ mamy w mieszkaniach
temperaturê. Wszyscy poubierani

„na cebulê” na nogach zimowe buty.
Co to za robota? A ludzie id¹ jeszcze
na tego Sacia g³osowaæ (dosta³ w
Prusinowie 78 g³osów). Nie wiem
dlaczego tak jest. Przed wyborami
zbierali podpisy na listy. Obiecywa-
li. Ka¿demu co innego. A teraz co?
Gdzie oni s¹?

- Ma³o tego, ¿e rury przerdze-
wia³e wodê przepuszczaj¹, to jesz-
cze co, co na kot³owni pracuj¹,
mówi¹, ¿e piec wysiada.

Jak to piec wysiada? - pytamy,
przecie¿ ma 8-9 lat i ju¿ wysiada?

- Mówiliœmy. Ten na s³omê led-
wo dyszy, ale lada dzieñ wysi¹dzie
ten od centralnego ogrzewania. W
rzeczywistoœci to on co rusz wysia-
da, wypierdziela i ledwo dyszy. Ten

na s³omê, to niby nowy, ale dychê to
ju¿ pewnie ma, ale mia³ byæ tylko na
ciep³¹ wodê, do „centralki” to on w
ogóle siê nie nadaje. Ale wody cie-
p³ej te¿ nie ma. Kazali kranów na
ciep³¹ wodê nie odkrêcaæ, ¿eby licz-
niki nie nabija³y zu¿ycia.

Co od Sacia (takich zwolenni-
ków pan Sac w Prusinowie ma
przyp.red.) opowiadaj¹ bzdury, ¿e
rury pêkaj¹, bo woda w nich zama-
rza. A co u nas Syberia i mrozy w
gruntach -40 C? Chroni¹ go i tyle. U
nas nigdy nie by³o -40 st.C, a nasza
ziemia, to nie syberyjska zmarzlina.
U nas wystarczy ma³y mróz – 8 st.C
i ju¿ rozkopuj¹ ziemiê i szukaj¹
kolejnych odcinków przerdzewia-
³ego szmelcu.

Zreszt¹ przecie¿ to widaæ, jak
g³êboko ciep³oci¹g jest po³o¿ony:
1,8-2 m w ziemi.  To pytamy – kiedy
u nas tak g³êboko zamarz³a ziemia?
Nigdy.

- Co g³upoty opowiadacie o pê-
kaniu rur z mrozu – ktoœ zauwa¿a –
wystarczy paznokciem je poskro-
baæ, a ju¿ siê roz³a¿¹. Taka rdza. Jak

zamarznie rura, w której jest ciep³a
woda? No jak?

To jest sito, nie rury. To, co teraz
robi¹, to te¿ prowizorka, bo rury
nowe nie s¹ izolowane, bêd¹ ogrze-
wa³y beton i ziemiê, a do mieszkañ
dotrze ocieplona woda.

Dwa tygodnie temu ko³o cie-
p³owni by³a awaria, woda ciek³a
przez cztery dni. Stró¿ o tym wie-
dzia³ i nic nie zrobili. By³ d³ugi
weekend, zamknêli nam wodê. I
teraz ciekawe jak nam policz¹ tê

ciep³¹ wodê. W ramach zimnej –
policz¹ ciep³¹. No w³aœnie, mówi-
li - nie odkrêcajcie kranów na
ciep³¹ wodê. A kto nam zap³aci za
pr¹d czy gaz? Przecie¿ w ten spo-
sób teraz grzejemy wodê. Kto za to
zap³aci? To jest jeden wielki skan-
dal, to co siê tutaj dzieje. Niech
Saæ przyjedzie tu teraz i niech
zobaczy, co siê w Prusinowie dziê-
ki jego prezesurze w PEC-u dzie-
je. Na zakoñczenie lata z so³tysem
Prusinowa balangê urz¹dzili, ale o
zimie nie pomyœleli! Dzieñ senio-
ra te¿ w grudniu urz¹dzili. Szkoda,
¿e wtedy awarii jeszcze nie by³o,
bo mo¿e wtedy ludzie, zamiast ba-
lowaæ, na taczkach by ich wywieŸ-
li z Prusinowa – emocje rosn¹.

- Niezadowolenie ludzi wynika
z awarii, jaka tutaj ma miejsce –
mówi dyrektor GTBS Tadeusz
Wierzchowski.

- W tej chwili rozkopany jest
du¿y odcinek ciep³oci¹gu, prze-
rdzewia³e rury wymienione, ale jest
du¿a awaryjnoœæ ca³ej, ¿e tak po-
wiem, magistrali ciep³owniczej. S¹
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Przy okazji zakoñczenia
Kampanii „Przedsiêbiorstwo
PKS Gryfice Spó³ka z o.o
– Zmieniamy siê dla Ciebie”
zapytaliœmy przezesa
zarz¹du Zygmunta
Dziewgucia o sytuacjê na
drogach i ewentualnych
opóŸnieniach w rozk³adzie
jazdy autobusu.

- Na chwilê obecn¹ tj. 17 grudnia,
na niektórych odcinkach dróg jest
fatalnie. Na przyk³ad trasa z Gryfic
do P³ot, to jedna i ci¹g³a szklanka.
Rozmawia³em w tej sprawie z dyrek-
torem Wojewódzkiego Zarz¹du
Dróg, ale co mog¹ zrobiæ?

Maj¹ dwa samochody do od-
œnie¿ania z przetargu. Jeden le¿y w
rowie, drugi siê popsu³. W tej chwili
w trybie pilnym œci¹gn¹³ z Nowo-
gardu solarki i piaskarkê, bêd¹ in-
tensywnie od P³otów do Ko³obrze-
gu drogê oczyszczaæ ze œniegu, po-
sypywaæ sol¹ i piaskiem. Do jutra
ca³a droga powinna mieæ na-
wierzchniê czarn¹. Miejmy nadzie-
jê, ¿e ta informacja bêdzie prawdzi-
wa. Sporo ludzi do mnie dzwoni, ale
co ja mogê? Jedynie zadzwoniæ do
WZD albo do ZDP i zapytaæ, kiedy
drogi bêd¹ odœnie¿one. Mogê ich tyl-
ko grzecznie poprosiæ, ¿eby zacho-
wali bezpieczeñstwo na drogach.

Usprawidliwiaj¹ siê te¿, ¿e maj¹
takie firmy, które wygra³y przetra-
gi, ale zima ju¿ je pokona³a. Jak siê
ta zima zaczê³a, to mieliœmy osiem
aut w zaspach. Wyci¹galiœmy je
prawie przez 24 godziny. Musieli-
œmy wynaj¹æ sprzêt, ¿eby dojechaæ
do zasypanych autobusów. Autobu-
sy by³y zasypane po szyby. Trzeba
by³o zoorganizowaæ ekipê i wyci¹-
gaæ to wszystko ze œniegu. Koszty
s¹ du¿e, ale nikt ich nie zwróci. To
nasze straty. 16 grudnia, mieliœmy
tak¹ sytuacjê w Waniorowie, ¿e

autobus nie móg³ przejechaæ, bo
wczeœniej jecha³y auta osobowe z
Baszewic i ugrzêz³y w zaspach.
Prosiliœmy o pomoc ZDP, niestety,
stwierdzili, ¿e nie maj¹ sprzêtu i nie
pomog¹. Wczeœniej zawieŸliœmy
dzieci od oœrodka w Waniorowie i
jakoœ musieliœmy je przywieŸæ do
Gryfic. Ca³e szczêœcie, ¿e mogliœmy
porozumieæ siê z rodzicami, przyje-
chali i dzieci zabrali sami. Problem
by³ wa¿ny i my zostaliœmy sami z tym
problemem. Szkoda. Dzwoniê do
Zarz¹du Dróg Powiatowych i okazu-
je siê, ¿e pomocy nie ma, albo jest
ma³o skuteczna. Trzeba sobie radziæ
we w³asnym zakresie, tak to wygl¹da.

- Ale to jest dopiero pocz¹tek
zimy! Co bêdzie,  je¿eli nie przesta-
nie padaæ snieg?– pytamy.

- Tak, to jest pocz¹tek zimy. Ju¿
teraz wiemy, ¿e w nadchodz¹cym
roku musimy zakupiæ w³asny sprzêt
do odœnie¿ania. Bo co w takich sytu-
acjach robiæ, je¿eli nie mogê liczyæ
na s³u¿by drogowe. To muszê mieæ
w³asny sprzêt do odœnie¿ania, który
pojedzie i autobus z zaspy wyci¹-
gnie. Wozimy dzieci i pasa¿erów, nie
mogê pozwoliæ na to, ¿eby zostawiæ
ich w autobusach na pastwê losu w
œniegu i chulaj¹cym wietrze. To jest
nie do pomyœlenia. W przysz³ym
roku na pewno kupiê jakiœ sprzêt na
zimê. Dobrze, ¿e mamy swoje pogo-
towie techniczne, dziennie 110 auto-
busów jeŸdzi i trzeba zdawaæ sobie
sprawê z tego, ¿e codziennie jakieœ
problemy s¹. To nie jest jeden czy
dwa autobusy. JeŸdzimy po drogach
gminnych, powiatowych i tak dalej.

Drogi w œniegu - pora¿ka s³u¿b

Te nasze drogi gminne czy powiato-
we nie s¹ w najlepszym stanie. Nie-
które miejscowoœci s¹ odciête i tam
nie doje¿d¿amy, ale musimy sobie
radziæ. I nie ma co tutaj narzekaæ.
Musimy funkcjonowaæ, bo jesteœmy
potrzebni spo³eczeñstwu. To, ¿e au-
tobus jedzie opóŸniony, to lepiej
niech jedzie opóŸniony, ni¿ mia³a by
staæ siê jakaœ tragedia. Stawiamy na
bezpieczeñstwo. To nasz priorytet i
sprawa najwa¿niejsza dla kierow-
ców. Autobus to mniejszy problem,
mo¿na go naprawiæ, kupiæ inny, ale
je¿eli chodzi o ludzi i ich bezpieczeñ-
stwo, to trzeba do tego podchodziæ z
du¿¹ rozwag¹. Niektórzy siê dener-
wuj¹, dzwoni¹ z pretensjami. Ale
bezpieczeñstwo przede wszystkim.
Czasami nawet lepiej odwo³aæ jakiœ
kurs i ponieœæ straty, ni¿ nara¿aæ lu-
dzi na niebezpieczeñstwo.

- Dziêkujemy za rozmowê i
¿yczymy szerokich, dobrze odœnie-
¿onych dróg wszystkim kierowcom z
PKS Gryfice.                            M

du¿e ubytki wody i trudno w tej
chwili zlokalizowaæ miejsce, w któ-
rym ta woda ubywa. Same rury, co
widaæ, maj¹ ju¿ oko³o 40-50 lat.
Po³o¿one zosta³y w okresie budowy
osiedla w Prusinowie. Ale bez
wzglêdu na nasze ustalenia, dzisiaj
oko³o godz. 16.00 rozpalimy piec i
puœcimy ciep³o na okres nocy, bo
temperatury bêd¹ niskie. I dalej bê-
dziemy realizowaæ zadania, jakie
przed nami. Historiê tego ciep³oci¹-
gu znam tylko z opowiadañ ludzi,
którzy tutaj mieszkaj¹.

- Czy to prawda, ¿e sama kot³ow-
nia grozi awari¹? - pytamy.

- Ka¿de urz¹dzenie jest awaryj-
ne, a jak bêdzie, to przekonamy siê
w najbli¿szym czasie. - powiedzia³
dyr. GTBS T. Wierzchowski. Nie
doda³ ju¿, ¿e GTBS przej¹³ zardze-
wia³y szmelc od PEC i teraz przed
mieszkañcami Prusinowa ze szmel-
cu musi siê t³umaczyæ i szukaæ dziu-
rawych rur w ca³ym ciep³oci¹gu.

- Co tu du¿o mówiæ - mówi zde-
nerwowany mieszkaniec Prusinowa
– te rury maj¹ 50 lat. 12 lat temu,
kiedy gmina przejmowa³a kot³ow-
niê, bo my byliœmy w Spó³dzielni,
ale Spó³dzielnia nie dosta³a dofi-
nansowania z Agencji, dlatego prze-
kazaliœmy kot³owniê gminie, gdy¿
zadaniem w³asnym gminy jest do-
stawa ciep³a, wody i innych mediów.
To jest zadanie gminy. Z Agencji
dostali 4,5 miliarda z³otych, w tym
rury preizolowane. I tu te wszystkie
ciep³oci¹gi mia³y byæ powymienia-
ne. A pan Saæ coœ z tymi rurami zro-
bi³, bo na pewno nie prze³o¿y³ ca³e-
go ciep³oci¹gu. Tylko do szko³y po-
³o¿y³. Do dzisiaj nie wiadomo, co
Saæ z tymi rurami zrobi³. Bo gdyby
znalaz³y siê tutaj w ziemi, to takiej
sytuacji, jak mamy dzisiaj, nie by³o-
by. To jasne, ¿e nie by³oby takich
problemów.

PEC 12 lat nas kasowa³, a nie
zrobi³ ¿adnej modernizacji, na ko-
t³owni pompy nadaj¹ siê do wymia-
ny, ruchome ruszta i inne urz¹dze-
nia, to wszytko jest do wymiany.

Kot³ownia na s³omê w ogóle nie
dzia³a. Dzia³a tylko ten stary piec na
mia³ i to jest wszystko. Ciep³oci¹g,
który ma parêdziesi¹t lat, to ma pra-
wo pêkaæ czy zwyczajnie kruszyæ
siê. Przecie¿ to, co dzisiaj robi¹, to
by³o naprawiane w tym roku. W jed-
nym miejscu za³ataj¹, to wysiada w
drugim. To wszystko, ³¹cznie z wo-
doci¹giem, nadaje siê do wymiany,
ale w okresie letnim. To, co dzisiaj
jest robione, to tylko prowizorka –
doda³ mieszkaniec Prusinowa.

Stawiamy pytanie – panie Saæ,
co pan zrobi³ z preizolowanymi ru-
rami przeznaczonymi na przebudo-
wê ciep³oci¹gu w Prusinowie?

Niech pan wreszcie publicznie
na to pytanie odpowie. Niech pan
nie ucieka w twierdzenia, ¿e pan bez
winy a wszyscy woko³o k³ami¹. M.J.

Powiatowe Centrum Marketin-
gu, Rozwoju Gospodarczego i Inte-
gracji Europejskiej nie ma szczêœcia
do dyrektorów.

Najpierw d³ugo by³ wakat, we
wrzeœniu konkurs na dyrektora wy-
gra³a Ma³gorzata Sztukiel ze Szcze-
cina, gdy¿ – jak niektórzy s¹dzili –
zbli¿a³y siê wybory i marketing
musia³ pracowaæ pe³n¹ par¹. Jak
mo¿na wnioskowaæ z og³oszonego
niedawno ponownego konkursu na
to stanowisko, pani Sztukiel nie

Czy ju¿ nikt nie chce pracowaæ
w „wydziale propagandy”???

sprawdzi³a siê lub mia³a doœæ i ode-
sz³a. Centrum Marketingu zwane
jest w powiecie wydzia³em propa-
gandy starosty Kazimierza Sacia.
Nale¿y s¹dziæ, ¿e dopóki ta opinia
siê nie zmieni, poprzez zmianê dzia-
³a³noœci Centrum, ludzie bêd¹ przy-
chodziæ i odchodziæ, i s³usznie, bo
albo jest siê urzêdnikiem, albo goñ-
cem na posy³ki.

W tym kontekœcie warto zadaæ
pytanie – czy ju¿ nikt z mieszkañ-
ców powiatu gryfickiego nie chce

pracowaæ ze starost¹, skoro jest tu a¿
tak du¿o ludzi spoza powiatu; dy-
rektor Zarz¹du Dróg Publicznych z
Kamienia Pomorskiego, skarbnik z
Kalisza Pomorskiego, audytor we-
wnêtrzny z £obza, dyrektor MOW
w Rewalu z Kamienia Pomorskiego,
niedawna dyrektor Centrum Marke-
tingu ze Szczecina. Przecie¿ miesz-
kañcy powiatu nie s¹ g³upsi, wiêc
mo¿e problem tkwi w samym staro-
stwie. A ¿e jest, widaæ po podanych
przyk³adach.                            KAR

Droga P³oty - Gryfice
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Zarz¹d Przedsiêbiorstwa
PKS Gryfice Spó³ka z o.o.
na podstawie regulaminu
„Kampanii PKS Gryfice –
Zmieniamy siê dla Ciebie”
powo³a³ komisjê, maj¹c¹
za zadanie
przeprowadzenie
17 grudnia w siedzibie
spó³ki losowanie nagród.

Ka¿dy z cz³onków komisji mia³
za zadanie wylosowaæ jedn¹ ankietê
(³¹cznie 11 ankiet spoœród nades³a-
nych 8.330 szt.) Po spisaniu wylo-
sowanych numerów prezes zarz¹du
Zygmunt Dziewguæ wylosowaæ
mia³ jedn¹ ankietê, której w³aœciciel
po okazaniu czêœci B otrzyma na-
grodê g³ówn¹ - skuter.

Sk³ad komisji: Zygmunt Dziew-
guæ, Halina Gryczenko, Sebastian
Dziewguæ, Grzegorz Tomczak, Re-

SprawdŸ, mo¿e wygra³eœ skuter
gina Wañkowicz-Go³¹b, Sylwia
Kraœniewicz, Elwira Kwiatkowska,
Krystyna Kokoszka, Stanis³aw Zub-
ko, Wiktor Stypu³a, Zbigniew Kra-
kowski.

Wylosowano nastêpuj¹ce karty/
ankiety i przypisano im nastêpuj¹ce
nagrody:

karta nr 04988 – nagroda g³ów-
na – skuter,

nagrody – bilety miesiêczne
b¹dŸ inne rozwi¹zania np. bilet do

Zakopanego otrzymuj¹ w³aœciciele
kart/ankiet z czêœci¹ B:

karta nr: 02195, karta nr 04885,
karta nr 07193, karta nr 05953, karta
nr 08569, karta nr 06565, karta nr

16941, karta nr 11246, karta nr
06921, karta nr 09009.

Podatek od nagród zap³aci orga-
nizator kampanii „PKS Gryfice –
Zmieniamy siê dla Ciebie”.        M

Ju¿ w nastêpnym dniu
po pierwszej turze
wyborów ukaza³o siê
obwieszczenie
burmistrza Gryfic o
wy³o¿eniu publicznego
wgl¹du projektu zmiany
studium uwarunkowañ
i kierunków
zagospodarowania
przestrzennego gminy
Gryfice. A ¿e dotyczy
ono budowy elektrowni
wiatrowych, mo¿na wiêc
powiedzieæ, ¿e wiatraki
powracaj¹ jako temat
publiczny.

W obwieszczeniu burmistrz po-
wo³uje siê na uchwa³ê rady miej-
skiej z 31 marca 2009 r. Przypomnij-
my jej treœæ: „Przedmiotem zmiany
Studium jest nastêpuj¹ca problema-
tyka: 1) wyznaczenie terenów dla
nowego  obejœcia drogowego  mia-
sta Gryfice, 2) likwidacja projekto-
wanego obejœcia drogowego wg
wariantu WI i WII, 3) wyznaczenia
terenów dla lokalizacji parku elek-
trowni wiatrowych wraz z infra-
struktur¹ techniczn¹  w obrêbie geo-
dezyjnym Stawno i Rotnowo”.

Dyskusja publiczna 4 stycznia 2011 r. w urzêdzie o godz. 11.00

Wiatraki jak bumerang - wracaj¹
Pisaliœmy ju¿ o tym, ¿e po³¹cze-

nie w jednej uchwale dwóch tak ró¿-
nych tematów budzi kontrowersje,
bo weŸmy choæby poni¿sze ob-
wieszczenie, w którym zapowiada-
na jest dyskusja publiczna na dzieñ
4 stycznia 2011 roku, czyli nad
czym? Nad obwodnic¹, czy wiatra-
kami? Czy mo¿na równoczeœnie
dyskutowaæ nad jedn¹ i drug¹
spraw¹? Raczej to trudne.

Burmistrz, jak na zwyciêskiego
dyktatorka przysta³o, zlekcewa¿y³
g³osy mieszkañców, którzy doma-
gali siê, by dyskusje publiczne nie
odbywa³y siê w godzinach pracy, ale
po po³udniu, by po prostu ludzie
mogli spokojnie wzi¹æ w nich
udzia³. Dobrotliwie wys³ucha³ ludu
i wyznaczy³ spotkanie na godzinê...
11.00. Ilu¿ mieszkañców musi
zwolniæ siê z pracy, by jeden bur-
mistrz móg³ uroczyœcie odbêbniæ
dyskusjê publiczn¹, ³askawie nie
przerywaj¹c swego urzêdowania,
tylko schodz¹c piêtro ni¿ej. Oto jak
realizowane jest prawo spo³eczeñ-
stwa do udzia³u w ochronie œrodo-
wiska poprzez dyskusjê publiczn¹.
Mam nadziejê, ¿e burmistrz nie dzi-
wi siê, gdy póŸniej padaj¹ pod jego
adresem ró¿ne nieprzyjemne okre-
œlenia. Na przyjemne trzeba zapra-
cowaæ – faktami.

Poni¿ej przytaczamy rzeczone
obwieszczenie dla zainteresowa-
nych.

Gryfice, dnia 22.11.2010 r.
OBWIESZCZENIE wy³o¿e-

niu do publicznego wgl¹du projektu
zmiany studium uwarunkowañ i kie-
runków zagospodarowania prze-
strzennego gminy Gryfice.

Na podstawie art. 11 pkt 10 usta-
wy z dnia 27 marca 2003 r. o plano-
waniu   i zagospodarowaniu prze-
strzennym (Dz. U. Nr 80, poz. 717
ze zmianami), w zwi¹zku z art. 39
ust.1 pkt 2, ustawy z dnia 3 paŸdzier-
nika 2008 roku o udostêpnianiu in-
formacji o œrodowisku i jego ochro-
nie, udziale spo³eczeñstwa w ochro-
nie œrodowiska oraz ocenach od-
dzia³ywania na œrodowisko (Dz. U.
Nr 199, poz. 1277 ze zmianami)
oraz uchwa³y nr XXVI/330/2009
Rady Miejskiej w Gryficach z dnia
31 marca 2009 roku w sprawie przy-
st¹pienia do sporz¹dzenia zmiany
studium,

zawiadamiam o wy³o¿eniu do
publicznego wgl¹du projektu stu-
dium uwarunkowañ i kierunków
zagospodarowania przestrzennego
miasta i gminy Gryfice wraz z pro-
gnoz¹ oddzia³ywania na œrodowi-
sko opracowan¹ w ramach strate-
gicznej oceny oddzia³ywania na œro-
dowisko zgodnie z ustaw¹ z dnia 3
paŸdziernika 2008 roku o udostêp-
nianiu informacji o œrodowisku i
jego ochronie, udziale spo³eczeñ-
stwa w ochronie œrodowiska oraz

ocenach oddzia³ywania na œrodowi-
sko (Dz. U. Nr 199, poz. 1277 ze
zmianami), w dniach od 7 grudnia
2010 r. do 10 stycznia 2011 r., w
Urzêdzie Miejskim w Gryficach  w
pokoju nr 204 w od 8.00 do 14.00.

Dyskusja publiczna nad przy-
jêtymi w projekcie studium roz-
wi¹zaniami odbêdzie siê w dniu 4
stycznia 2011 r. w Urzêdzie Miej-
skim w Gryficach w sali nr 102 o
godzinie 11.00.

Zgodnie z art. 11 pkt 11 ustawy
o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym w zw. z art. 54 ust. 2
i 3 ustawy z dnia 3 paŸdziernika
2008 roku o udostêpnianiu informa-
cji o œrodowisku i jego ochronie,
udziale spo³eczeñstwa  w ochronie
œrodowiska oraz ocenach oddzia³y-
wania na œrodowisko, osoby prawne
i fizyczne oraz jednostki organiza-
cyjne nie posiadaj¹ce osobowoœci
prawnej mog¹ wnosiæ uwagi do pro-
jektu studium i prognozy.

Uwagi nale¿y sk³adaæ na piœmie
do Burmistrza Gryfic  na adres
Urz¹d Miejski w Gryficach, Pl.
Zwyciêstwa 37, 72-300 Gryfice z
podaniem imienia i nazwiska lub
nazwy jednostki organizacyjnej i
adresu, oznaczenia nieruchomoœci,
której uwaga dotyczy w nieprzekra-
czalnym terminie do dnia 1 lutego
2011r.

Burmistrz Gryfic
Andrzej Szczygie³                 (r)
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Na piêterku przyleg³ym
do by³ego kina „Capitol”
pan Jerzy Kaczmarek
zamieszka³ wraz
z rodzin¹ w 1973 r.

Mieszkanko by³o, jak wiele in-
nych, w kamieniczkach jeszcze po-
niemieckich.

 Ogólnie – twierdz¹ – mieszka³o
siê dobrze, bo w centrum miasta. A¿
przyszed³ czas, ¿e kino i przyleg³¹
do niego kamieniczkê wykupili,
wraz z lokatorami, panowie Chru-
œcielewski i Fiszer.

Pewnie taniej kupili i dro¿ej
sprzedali, bo szybko zbyli posesjê
wraz z lokatorami p. Sebastiañskie-
mu, który przez jakiœ czas mia³ w
kinie rozrywkowy biznes. Ale te¿
wszystko odsprzeda³. Najnowszy
nabywca, ktoœ z  Pogorzelicy, obiek-
ty naby³ wraz z lokatorami. W pla-
nie ma budowê najnowoczeœniej-
szego kina i innych tego typu rozry-
wek.

Ale z dwójk¹ lokatorów rozpo-
czê³y siê awantury. Inwestor i jedno-
czeœnie w³aœciciel przyst¹pi³ do roz-
biórki ruder. Ma do tego niezbywal-
ne prawo. S¹ jednak lokatorzy.
Ostatnio pracownicy np. wyrwali
okna i drzwi. Zachowuj¹ siê tak,
jakby ludzi w ogóle nie by³o. Jest
grudzieñ. W pokoju, gdzie mieszka
córka pana Jerzego Kaczmarka,
obecnie drzwi nie otwiera siê, drzwi
odstawia siê na bok. Okno zabito
p³yt¹ pilœniow¹ i oklejono foli¹ alu-
miniow¹, bo jakoœ mieszkaæ trzeba.
Zostali we dwójkê. Matka z ojcem
wymeldowali siê z mieszkania, zna-
leŸli k¹t u syna. Na urzêdowej liœcie
w gminie s¹ na 5. miejscu oczekuj¹-
cych na mieszkanie.  M³odzi nie
ubiegali siê o swoje miejsce na tej
liœcie. Jak tu mieszkaæ – nie bardzo
wiadomo. Okna wywalone, drzwi

Sprzedali budynek z ludŸmi i co dalej

wywalone, tak samo drzwi wejœcio-
we na parterze. Na fasadzie budyn-
ku tablica informuj¹ca, ¿e budynek
grozi zawaleniem, a na piêtrze dwo-
je ludzi. M³odych ludzi. Mówi¹, ¿e
by³y próby podpalenia. Czy praw-
da? Byæ mo¿e, jeœli w grudniu wyry-
wa siê okna, to wszystko jest mo¿li-
we. To jasne, ¿e w³aœciciel ma swoje
prawa, ale jakie ma lokator wyku-
pionego budynku? Policja by³a
wzywana i do podpalenia i do wy-
rwanych okien i drzwi. Ale co z
tego?

Od stycznia 2010 r. nie ma wody.
Nosz¹ j¹ ze stra¿y – to jest ze studni
artezyjskiej przy stra¿y. Toalety te¿
nie maj¹. Mieli jakiœ dach nad
g³ow¹, ale i on zostanie rozebrany,
bo pierwsze kroki ju¿ poczyniono.

W³aœciciel ma swoje prawa!
Lokator te¿ powinien jakieœ mieæ.
Ale nie ma. Traktowany jest jak
powietrze, ¿eby nie napisaæ dosad-
niej. Gdzieœ zosta³ pope³niony b³¹d.

W Urzêdzie Miejskim nic wyjaœniæ
nie mogliœmy. Pani zajmuj¹ca siê
mieszkaniówk¹ jest na urlopie. Jak
wróci – zapytamy. Do tematu wróci-

my, o ile lokatorzy w tym swoim
mieszkaniu nie zamarzn¹ na œmieræ.
Bo, ¿e to mieszkanie do mieszkania
niepodobne – to widaæ.              M

Z odœnie¿aniem
chodników w Gryficach
jest ró¿nie. Na ulicy
Niepodleg³oœci od Urzêdu
Skarbowego do Ks. Ruta
tj. deptaku, przechodzi
siê „gêsiego”.

 Lampy na chodnikach i zgarniê-
ty œnieg z jezdni œnieg utrudniaj¹
poruszanie siê po chodniku, Chce-
my czy nie, to za³o¿yæ mo¿na, ¿e
opady œniegu dalej bêd¹ i wtedy
chodnik zostanie ca³kowicie zasypa-
ny. Mieszkañcy uwa¿aj¹, ¿e na tym
odcinku ulicy zwa³y œniegu nale¿y
usun¹æ, czyli zwyczajnie wywieŸæ.

Gêsiego
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Bycie urzêduj¹cym burmistrzem
naszego „miasta” Trzebiatowa sta-
nowi³o w tych wyborach olbrzymi
handicap (w powszechnym mniema-
niu handicap to udogodnienie,
uprzywilejowanie, u³atwienie, s³o-
wem – korzystna sytuacja) ustawia³o
Id¹cych Razem z burmistrzem Rusz-
kowskim na czele na pozycji fawory-
tów. Byli oni bardziej rozpoznawal-
ni od konkurentów, mieli przy tym
szeroki dostêp do mediów; od zma-
sowanej propagandy plakatowej,
ulotkowej, gazetowej, po telewizjê
oraz ksiê¿y. Mogli tak¿e pochwaliæ
siê (jako swymi) wieloma inwesty-
cjami finansowanymi lub wspó³fi-
nansowanymi zarówno przez Uniê
jak i inne krajowe podmioty.

Moim zdaniem niewygranie wy-
borów w takich „warunkach” by³o
prawdziw¹ sztuk¹, wrêcz „maj-
stersztykiem”. Naszym w³odarzom
gminy ta sztuka siê uda³a w 100%.

Burmistrz rz¹dz¹cy miastem od
ponad 10 lat czyli od 2000 r., musia³
uznaæ wy¿szoœæ kandydata (jak go
sami nazywali) Cz³owiekiem ZNI-
K¥D, a w koñcówce kampanii
„Czarnym Koniem”.

Ruszkowski przegra³ spektaku-
larnie, bo blisko 300 g³osami.

Powtórzê jeszcze raz to, co wie-
lokrotnie mówi³em i pisa³em: Pan
Ruszkowski by³ po prostu s³abym
burmistrzem. Nie tylko zad³u¿y³

gminê, ale nie zrealizowa³ te¿ ¿adnej
z kluczowych inwestycji.

Wprawdzie w kampanii wybor-
czej chwali³ siê wieloma sukcesami,
a najbardziej hal¹ sportow¹, czyli
mrze¿yñskim balastem zad³u¿enia
oraz mostem w DŸwirzynie, ale to nie
daje ¿adnych podstaw do wystawia-
nia mu wysokich ocen. Dodam, ¿e
burmistrz nie umia³ przede wszyst-
kim znaleŸæ wspólnego jêzyka z
mieszkañcami, tak jak to czyni³ na
pocz¹tku swoich rz¹dów. Do tego nie
zrobi³ nic, by odpowiednio  wypro-
mowaæ Trzebiatów.

Nawet w trakcie wczeœniejszych
wyborów ogólnopolskie media emo-
cjonowa³y siê jego konfliktem ze
œrodowiskiem wiejskim. Zamiast
natychmiastowej reakcji po wybu-
chu „bieczyñskiego protestu” w
sprawie drogi i wyborczego bojkotu,
on konflikt jeszcze bardziej eskalo-
wa³. Zachowywa³ siê jak g³az i nigdy
nie mia³ sobie nic do zarzucenia.
Twierdzi³ do koñca - id¹c jak skaza-
niec „w zaparte”, ¿e zostawia Trze-
biatów w idealnym stanie.

Pora¿kê t³umaczy tym, ¿e jako
kandydat niezale¿ny (sic!) przegra³ z
polityczn¹ ha³astr¹.

Ja myœlê, ¿e p. Ruszkowski uwa-
¿any przez swoich za „niezatapialne-
go” przegra³ poprzez zwyk³e „zmê-
czenie materia³u”.

Stanis³aw Sitarski

Po wyborach w Trzebiatowie

Jakim cudem uda³o im siê
przegraæ?
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Gryfice, dnia 22 grudnia 2010 roku

Do Rady Miejskiej w Gryficach
poprzez Jej Przewodnicz¹cego
Pana Krzysztofa Tokarczyka
oraz
do Burmistrza Gryfic
Pana Andrzeja Szczyg³a

Wniosek

1) Uprzejmie proszê o poinformowanie mnie czy uchwa³y Rady
Miejskiej w Gryficach o przyst¹pieniu do zmiany studium uwarun-

kowañ i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Gryfice z
dnia 31 marca 2009 roku, numer XXVI/330/2009 i numer XXVI/331/
2009 oraz z dnia 27 listopada 2007 roku, numer XII/142/2007 zosta³y
poprzedzone analiz¹, o której mowa w art. 32 ust. 2 ustawy z dnia 27 marca
2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, zaopinio-
wan¹ przez komisjê urbanistyczno-architektoniczn¹ oraz uchwa³¹ Rady
Miejskiej, o której w tym¿e art. 32 ust. 2 mowa, a stwierdzaj¹c¹ nieak-
tualnoœæ  studium uwarunkowañ i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego (zmiana uwarunkowañ faktycznych)?

2) Uprzejmie proszê o poinformowanie mnie, czy wydana mi przez
Burmistrza Gryfic w dniu (...) decyzja o warunkach zabudowy na grunt
po³o¿ony w (...) (inwestycja w trakcie realizacji) zosta³a w ww. ewentu-
alnej analizie uwzglêdniona i czy jest ona (decyzja) ujêta w rejestrze, o
którym mowa w art. 67 ww. ustawy; jeœli tak, to pod którym numerem i
w którym dniu zosta³a zarejestrowana i czy zosta³a wziêta pod uwagê przy
ewentualnej analizie, o której mowa wy¿ej? Jeœli nie, to dlaczego?

3) W przypadku braku ww. analizy oraz uchwa³y podjêtej w trybie ww.
przepisu art. 32 ust. 2 Radê Miejsk¹ w Gryficach uprzejmie proszê o pod-
jêcie uchwa³y uchylaj¹cej wszystkie dotychczasowe dzia³ania planistycz-
ne podjête na podstawie uchwa³ wymienionych w pkt „1” niniejszego
pisma z tymi uchwa³ami w³¹cznie (tak¿e z uchwa³¹ z czerwca 2008 po-
przedzaj¹c¹ ww. uchwa³ê nr XXVI/330/2009), gdy¿ z ww. art. 32 ust. 2
jednoznacznie wynika, ¿e zmiana studium musi byæ poprzedzona
uchwa³¹ Rady Miejskiej o nieaktualnoœci studium; ta ostatnia z kolei musi
byæ poprzedzona ww. analiz¹.

¯adne dzia³ania planistyczne nie maj¹ prawa byæ pozbawione tak
gruntownych podstaw, jak te wskazane przez ustawodawcê w wymienio-
nym art. 32.

Uprzejmie zwracam uwagê na art. 28 ww.  ustawy o planowaniu i za-
gospodarowaniu przestrzennym, którego treœæ jest nastêpuj¹ca: „Narusze-
nie zasad sporz¹dzania studium lub planu miejscowego, istotne naruszenie
trybu ich sporz¹dzania, a tak¿e naruszenie w³aœciwoœci organów w tym
zakresie, powoduj¹ niewa¿noœæ uchwa³y rady gminy w ca³oœci lub  czêœci”.

Ewentualny brak uchwa³y Rady Miejskiej w Gryficach, w którym zaj-
muje ona stanowisko, i¿ dotychczasowa polityka przestrzenna  wymaga
redefinicji, ka¿d¹ uchwa³ê podjêt¹ na podstawie art. 9 ust. 1 i 3 w zwi¹zku
z art. 27 tej ustawy czyni niewa¿n¹ w ca³oœci.

4) Uprzejmie informujê, i¿ prowadzone przez Gminê Gryfice dzia³a-
nia planistyczne s¹ dla mnie dalece niepokoj¹ce.

Ewentualny brak ww. analizy, ewentualny brak uwzglêdnienia wyda-
nej mi decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu (wy¿ej
przywo³anej) w ewentualnej analizie oraz ewentualny brak uchwa³y
podjêtej w trybie art. 32 ust. 2 podnosiæ bêdê zawsze i w ka¿dych oko-
licznoœciach, a to dla zabezpieczenia prawem chronionego mojego inte-
resu i to zarówno jako beneficjentki przywo³anej wy¿ej decyzji o warun-
kach zabudowy, jak i po prostu mieszkanki Gminy Gryfice uprawnionej
do udzia³u w kszta³towaniu ³adu przestrzennego swojej Gminy.

5) Pozostajê w ufnoœci, i¿ na pismo niniejsze uzyskam stosown¹ od-
powiedŸ tak ze strony Rady Miejskiej w Gryficach, jak i ze strony Bur-
mistrza Gryfic i to w zakreœlonym przez prawo terminie.

Z powa¿aniem
Irena Szabunia-Semczuk

W dniu 6 grudnia 2010 roku
uczennice Gimnazjum Nr 1 im.
¯o³nierzy Armii Krajowej  odwie-
dzi³y Oddzia³ Dzieciêcy gryfickie-
go szpitala.

Przynios³y ma³ym pacjentom zgro-
madzone wczeœniej przez uczniów oraz
nauczycielkê jêzyka angielskiego,
pani¹ Iwonê Krasowsk¹, s³odycze,
ksi¹¿ki i zabawki. Paulina Kokiel, Mar-
ta Szczeblewska i Patrycja Har³o¿yñska
pomog³y Miko³ajowi w rozdawaniu
prezentów chorym dzieciom, a tak¿e
zorganizowa³y dla nich zabawy i kon-
kursy; m.in. „Stary niedŸwiedŸ” i „Kó³-

Gimnazjaliœci
w szpitalu gryfickim

ko graniaste”, rzucanie pi³k¹ do celu i
malowanie najpiêkniejszej choinki. Nie
tylko zwyciêzcy, ale wszyscy uczestni-
cy konkursu zostali nagrodzeni. Mali
pacjenci dobrze siê bawili. Mamy na-
dziejê, ¿e w przysz³ym roku personel
Oddzia³u Dzieciêcego dalej bêdzie
sprzyja³ naszej akcji. Do zobaczenia za
rok!

¯yczenia Weso³ych Œwi¹t i
Szczêœliwego Nowego Roku Pra-
cownikom szpitala, Pacjentom i ich
Rodzinom sk³adaj¹ Dyrekcja, na-
uczyciele i uczniowie Gimnazjum
Nr 1 w Gryficach.

Nabór na dyrektora
Wydzia³u Edukacji w starostwie

Starosta og³osi³ nabór na stanowisko dyrektora Wydzia³u Edukacji w sta-
rostwie. Kandydaci musz¹ spe³niaæ wymagania niezbêdne: posiadaæ wy¿sze
wykszta³cenie, preferowane ekonomiczne lub pedagogiczne, i doœwiadczenie
z zakresu zarz¹dzania oraz co najmniej trzyletnie doœwiadczenie zawodowe.
Aplikacje nale¿y sk³adaæ w sekretariacie starosty do 7 stycznia 2011 r.      (r)
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Sprzedam dom wolno stoj¹cy w
£obzie  82 mkw., dzia³ka 342 mkw.
Dom do remontu. Cena do negocja-
cji. Tel. 91 397 4530, 607 442 135.

Wynajmê lokal na dzia³alnoœæ han-
dlowo-us³ugow¹ w centrum £obza o
pow. 100 mkw. Tel. 608 335 881

Sprzedam sklep budowlany w Wê-
gorzynie w centrum miasta. Sklep z
magazynami o pow. 426 mkw.,
dzia³ka 1111 mkw. Tel. 504 162 768

Tucze. Dzia³ka pod zabudowê jed-
norodzinn¹, pow. 2700 m2, Media w
drodze. 1000 mb od jeziora Wo-
œwin. Cena 67 tys. tel. 600 265 547.

Radowo Ma³e. Nieruchomoœæ rolna
niezabudowana o ³¹cznej pow.
4,8769 ha, w tym 1,0969 ha z mo¿-
liwoœci¹ zabudowy jednrodzinnej
(1000 mb od j. G³êbokiego),1,9300
ha ³¹ki, 1,850 ha orna kl. IV. Dop³aty,
KRUS.Cena za ca³oœæ: 65 000 z³.tel.
600 265 57

£obez ul. Bema 27. Lokal handlowy
o pow. 72 mkw. w budynku wolno-
stoj¹cym. Udzia³ w 1/2 w dzia³ce
630 mkw. Standard podstawowy.
Cena 100 000 z³. Tel. 600 265 547.

NIERUCHOMOŒCI

Powiat ³obeski

Otwarto sklep prozdrowotny
TOTU GAMA w £obzie, ul. Przed-
miejska 11. Oferujemy artyku³y
prozdrowotne, us³ugi œwiecenia i
konchowania uszu. Tel. 91
3974273.

Dywanopranie. Tel. 604 373 143

Us³ugi foto video, tel. 502 743 646.

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Videofilmowanie, fotografia. Tel.
505 747 377

Kupiê antyki, militaria, ró¿ne staro-
cie. Tel. 501 126 109

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

Sprzedam mieszkanie w £obzie 3-
pokojowe, na I piêtrze, 62 mkw.,
tanie w utrzymaniu, okna pcv,
ogrzewanie gazowe. Tel. po godz.
17-tej 665 169 070.

Sprzedam mieszkanie w Radowie
Ma³ym, 2 pok., parter. Tel. 91 397
8730.

Resko, sprzedam mieszkanie 93
mkw., dzia³ka 2200 mkw. 3 pokoje,
145 000 z³, 888 169 572.

Poszukujê mieszkania do wynajê-
cia w Drawsku Pomorskim lub oko-
licach. Tel. 605036564

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
MONTA¯ - DOWÓZ GRATIS.
TEL. 598 334 536, 605 286
058, 661 953 331. PRODU-
CENT GO-STAL PRZECHLE-
WO.  U nas najtaniej.

Wesele z klas¹ to tylko z zespo³em
muzycznym KONTENT. Rabat na
2011r. Zadzwoñ 604 221 339.

Kupiê stare motocykle, motorowery,
rowery, samochody. Tel. 501 126
109

Z³ocieniec. Korepetycje jêzyk pol-
ski, angielski. Przygotowanie do
matury. Tanio. Tel. 663 563 778

NAUKA

Powiat drawski

INNE

Powiat ³obeskiPowiat ³obeski

US£UGI MIESZKANIA

Powiat ³obeski

Powiat gryficki

Region

Powiat drawski

Powiat œwidwiñski

ROLNICTWO

Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

GARA¯E BLASZANE OCYN-
KOWANE – PRODUCENT. Tel.
059 8334312, 798 710 329, 698
230 205. F.T. Wróbel Przechle-
wo. www.blaszanygaraz.pl

Powiat gryficki
Korepetycje z fizyki, przygotowanie
do matury w zakresie podstawo-
wym i rozszerzonym. Tel. 91 384
3325

MOTORYZACJA

Kupiê Toyotê, Nissana, Hondê,
Mercedesa 190D; Mercedesa 124
2,5D, do 1998 roku - stan obojêtny.
Tel. 510 336 324

Region

PRACA

Spó³ka handlu zagranicznego
przyjmie do pracy ksiêgow¹ na
1/5 etatu. Kontakt: 513 310 348

Sprzedam lub wynajmê kiosk han-
dlowy na targowisku w Nowogardzie
(pr¹d, woda, wc). Tel. 91 392 15 58.

Region

Zlecaj¹c og³oszenie
drobne

do Gazety Gryfickiej
uka¿e siê ono w tej samej

cenie tak¿e w innych
gazetach: Tygodniku
£obeskim, Tygodniku

Pojezierza Drawskiego
i Wieœciach Œwidwiñskich

To niedrogo - sprawdŸ.
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Tel. 694-664-745
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O dostawie towarów do sklepu
GZELLA pisaliœmy tu¿ po jego
otwarciu. Czytelnicy informowa-
li nas, ¿e samochody tarasuj¹
jezdniê itp.

Od tamtej pory nic siê nie zmie-
ni³o. Samochody dostawcze dalej
tarasuj¹ ulicê Wojska Polskiego,
utrudniaj¹ jazdê innym u¿ytkowni-
kom drogi, a przenosz¹cy towary do

sklepu, utrudniaj¹ pieszym porusza-
nie siê po chodnikach. Jeœli proble-
mu z dostaw¹ rozwi¹zaæ nie mo¿na,
to mo¿e tak wiêcej piasku na œlisk¹
nawierzchniê jezdni i chodników w
tym miejscu wysypaæ. Cz³owiek do
wielu rzeczy mo¿e siê przyzwycza-
iæ, ale do szklanki pod stopami i pod
ko³ami samochodów to ju¿ na pew-
no nie.                                        M

Dostawca

Informujemy, ¿e perypetie pana
Œniadego zamieszka³ego przy ul.
Parkowej, a dotycz¹ce suchych ko-
narów na wi¹zach rosn¹cych obok
posesji, zosta³y rozwi¹zane.

15 grudnia wyciêto wszystko, co
by³o suche na drzewach. Szybko i
sprawnie z problemem siê uporali

Sy
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Parkowej obciête

pracownicy Zak³adu Gospodarki
Komunalnej.

W imieniu p. Œniadego dziêkuje-
my i podobnie jak on twierdzimy, ¿e
w tym miejscu ju¿ nic nikomu na
g³owê spaœæ nie powinno. Droga do
szko³y i przedszkola jest pod tym
wzglêdem bezpieczna.                M

Funduszem so³eckim, so³tys i
Rada So³ecka mog¹ dysponowaæ
jak chc¹. Pieni¹dze jakie w ramach
funduszu so³ectwa otrzymuj¹, mo¿-
na wydaæ w bardzo ró¿ny sposób, w
tym na inwestycje. Oczywiœcie in-
westycje niezbyt du¿e, bo i te pie-
ni¹dze to przecie¿ nie dziesi¹tki ty-
siêcy z³otych.

So³tys Prusinowa ju¿ z wiosn¹
opowiada³a, ¿e otrzymane z Gminy
pieni¹dze zainwestuje w przebudo-
wê przystanku PKS, jaki znajduje

Przystanek

siê w Prusinowie przy drodze po-
wiatowej.

Przystanek by³, ale z blachy fa-
listej i swoje najlepsze lata mia³ za
sob¹. Spad³ œnieg, „blachê” roze-
brano i rozpoczêto razem z mroza-
mi budowê z suporeksu nowego
przystanku. Co ludzie mówi¹ o tej
zimowej inwestycji pisaæ nie bê-
dziemy. Faktem jest, ¿e dziœ budo-
wa trwa, a ludzie stoj¹ przy przy-
stanku i nic ich nie chroni przed
wiatrem ani padaj¹cym œniegiem

By³y takie czasy, kiedy w tele-
wizorku na ekranie pojawia³a siê
plansza z napisem – „ Przeprasza-
my na usterki”.

Dzisiaj takich plansz ju¿ nie ma,
co nie oznacza, ¿e usterek te¿ nie
ma. S¹, i to doœæ czêsto, jeœli ma siê
to szczêœcie i jest siê pod³¹czonym
do lokalnej kablówki zwanej – Tel-
sat.

16 grudnia nasz zdenerwowany
czytelnik stwierdzi³, ¿e: z nieba
pada œnieg i na kablówce te¿ pada
œnieg i to na wszystkich kana³ach.
Tak jest zawsze – doda³ – jak zmie-
nia siê ciœnienie atmosferyczne. W
domu zbyteczny jest barometr, wy-
starczy nasza kablówka. A ja p³acê –
mówi³ – co miesi¹c 33,70 z³ w czyn-
szu za t¹  kablówkê. To za co ja p³a-
cê? ¯ona zadzwoni³a do Telsatu i
powiedzia³a, ¿e w ci¹gu ca³ego roku

Usterki

2010 na pewno uzbiera³ siê jeden
miesi¹c usterek, a mo¿e i wiêcej, bo
na TVP INFO to ci¹gle s¹ zak³óce-
nia. Doda³a te¿, ¿e za ten miesi¹c nie
zap³aci za kablówkê. I tyle. To jej
powiedzieli, ¿eby napisa³a podanie
o umorzenie, mo¿e rozpatrz¹.

A ja myœlê, ¿e ³aski nie zrobi¹. I
dodam, ¿e wszyscy, którzy kablów-
kê posiadaj¹ takie podania powinni
napisaæ. Jak poczuj¹, ¿e dostan¹ po
kieszeni, to i nas zaczn¹ powa¿nie
traktowaæ. 16 grudnia powiedzieli,
¿e program pod³¹cz¹ za 1 godzinê.
Spaæ poszliœmy o godz. 23.00, na
kablówce pada³ œnieg. A ¿ona dzwo-
ni³a o godz. 17-tej, mo¿e nawet
wczeœniej. To ile u nich trwa jedna
godzina?

Bez komentarza. Czytelnicy
niech sami skomentuj¹ i byæ mo¿e
napisz¹ podania o umorzenie mie-
siêcznej op³aty za kablówkê.       M
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20 grudnia, jeszcze starego
roku, Ludowy Uczniowski Klub
Sportowy „Or³y z Jedynki” w Gim-
nazjum nr 1 w Gryficach, którego
opiekunami s¹ Tomasz Biegun i
Pawe³ Bogdanowski, zorganizowa³
drugi Turniej o Puchar Prezesa
LUKS „Or³y z Jedynki”.

Klub na turniej zaprosi³ zespo³y
z nastêpuj¹cych szkó³: Gimnazjum
nr 3 w Gryficach, Liceum Ogólno-
kszta³c¹ce im. Boles³awa Chrobre-
go oraz Gimnazjum nr 2, które z
przyczyn obiektywnych niestety nie
mog³o wzi¹æ udzia³u w meczach.

Turniej odby³ siê w dwóch kate-
goriach: dziewcz¹t i ch³opców.

Wyniki meczów ch³opców:
Gimnazjum nr 1 – LO Chrobry

15:39
Gimnazjum nr 3 – LO Chrobry

6:38
Gimnazjum nr 1 – Gimnazjum nr

3 20:10
Wynik meczu dziewcz¹t:
Gimnazjum nr 1 – Gimnazjum nr

3 38:21
W kategorii ch³opców pierwsze

II edycja œwi¹tecznego
Turnieju LUKS o Puchar
Prezesa „Or³y z Jedynki”

miejsce zaj¹³ zespó³ z Liceum Ogól-
nokszta³c¹cego, opiekun Artur
Lech. Drugie miejsce zaj¹³ zespó³ z
Gimnazjum nr 1, opiekun Pawe³
Bogdanowski, a trzecie miejsce
Gimnazjum nr 3, którego opieku-
nem by³ Kamil Maœlankiewicz.

W kategorii ¿eñskiej odby³ siê
tylko jeden mecz; miêdzy Gimna-
zjum nr 1(opiekunem jest Tomasz
Biegun), a Gimnazjum nr 3 (Kamil
Maœlankiewicz). Wygra³a dru¿yna
gospodarzy.

Turniej odbywa³ siê w mi³ej,
œwi¹tecznej atmosferze, zgodnie z
zasadami fair-play. Ludowy
Uczniowski Klub Sportowy „Or³y z
Jedynki” bardzo dziêkuje dru¿y-
nom za przybycie oraz ich opieku-
nom. Mamy nadziejê, ¿e w przy-
sz³ym roku równie¿ zaszczyc¹ nas
swoj¹ obecnoœci¹.

Zarz¹d LUKS „Or³y z Jedynki”
¿yczy wszystkim weso³ych i spokoj-
nych œwi¹t Bo¿ego Narodzenia oraz
Szczêœliwego Nowego Roku.

Tomasz Biegun, Pawe³
Bogdanowski, Gimnazjum nr 1

Miejski Klub Strzelectwa Sportowego zaprasza na akcjê organizo-
wan¹ w ramach XIX FINA£U NA RZECZ FUNDACJI WOŒP w dniu
9 stycznia 2011 r. na by³ej strzelnicy wojskowej (obok szpitala) w go-
dzinach 13.00-15.00.

Wszystkich chêtnych do sprawdzenia siê w pos³ugiwaniu siê ró¿ny-
mi rodzajami broni zapraszamy. Bêdzie mo¿liwoœæ spróbowania swo-
ich si³ z klasycznym ka³asznikowem oraz innymi ciekawymi rodzajami
broni krótkiej. Na strzelnicy bêdzie oczywiœcie prowadzona zbiórka
pieniêdzy na rzecz WOŒP.

W dniu 4 grudnia br. odby³a siê
Akademia Klubu Honorowych
Dawców Krwi PCK przy PKS Gry-
fice, podczas której wrêczano od-
znaczenia, podziêkowania i wyró¿-
nienia dla najbardziej aktywnych
dawców krwi i sympatyków zaanga-
¿owanych w dzia³alnoœæ honorowe-
go krwiodawstwa.

W Akademii wziêli udzia³ radny
Sejmiku Zachodniopomorskiego
Zygmunt Dziewguæ, burmistrz Gry-
fic Andrzej Szczygie³, pe³nomocnik
Delegatury PCK w Gryficach i
skarbnik klubu Teresa Grabowska,
prezes Klubu Krzysztof Stacho-
wiak, a przede wszystkim cz³onko-
wie klubu wraz z rodzinami.

Gryficki klub zrzesza w swoich
szeregach coraz wiêcej cz³onków,
nie tylko z Gryfic, ale równie¿ Trze-
biatowa, Reska, a tak¿e Kamienia
Pomorskiego. Klub dzia³a od 8 lat,
a jego cz³onkowie oddali w tym
czasie 860 litrów krwi i osocza.

Odznak¹ ZHDK PCK uhonoro-
wani zostali: Tomasz D¹browski,
Tomasz Romanko, Krystyna Sko-
neczna, Jacek Skoneczny, Maciej
Maciejewski.

Podsumowano koñcz¹cy siê
rok, w którym klubowicze nie tylko

By³y odznaki i wyró¿nienia

Krwiodawcy
podsumowli rok

oddawali krew, ale potrafili bawiæ
siê na spotkaniach integracyjnych,
takich jak kulig, zawody strzeleckie
czy wspólny wyjazd do ogrodu bo-
tanicznego.

Mijaj¹cy rok by³ trudny, dlatego
te¿ specjalne podziêkowanie za ci¹-
g³e wspieranie otrzymali panowie
Zygmunt Dziewguæ i Andrzej
Szczygie³.

Podczas uroczystoœci wspo-
mniano, ¿e piêkne wyró¿nienie „Ho-
norowy Dawca Krwi - Zas³u¿ony dla
Zdrowia Narodu” otrzymali: Arka-
diusz Karczewski, Klemens Robasz-
kiewicz i Roman Bielski, medal z
okazji 50-Lecia HDK PCK Jaros³aw
Kleinschmidt, a „Kryszta³owe ser-
ce” za dzia³alnoœæ czerwonokrzysk¹
otrzyma³ Antoni Ludwicki.

Podczas takich spotkañ trwaj¹
¿ywe dyskusje na temat niewiedzy,
lekcewa¿enia czy te¿ zwyk³ej obo-
jêtnoœci w³adz pañstwowych na po-
trzeby szerszego propagowania i
pomocy tym, którzy daj¹ tê cz¹stkê
siebie. Aby nie by³o za póŸno po-
myœlmy o tym teraz.

Z czerwonokrzyskim pozdro-
wieniem Pe³nomocnik Delegatury
PCK Gryfice Teresa Grabowska.

Corocznie w terminie 22 - 26 listopada obchodzone
s¹ Dni Honorowego Krwiodawstwa Polskiego
Czerwonego Krzy¿a.Placówki terenowe organizuj¹
w tym okresie uroczyste akademie, na których
wrêczane s¹ odznaczenia Zas³u¿onego
Honorowego Dawcy Krwi.



StrStrStrStrStr. 14. 14. 14. 14. 14 SPORT gazeta gryficka 23.12.2010 r.

11 grudnia br. w hali sportowej
Szko³y Podstawowej nr 4 w Gryficach
odby³ siê IV Miko³ajkowy Halowy
Turniej Pi³ki No¿nej dla Dzieci „DIE-
GO CUP” o Puchar Burmistrza Gry-
fic.

W tym roku do rywalizacji sporto-
wej o okaza³y puchar ufundowany
przez Burmistrza Gryfic przyst¹pi³y
dru¿yny dzieci z so³ectw oraz dzieci z
Gryfic. Oprócz rywalizacji, na dzieci
czeka³y niespodzianki takie jak: p¹cz-
ki, cukierki, ciastka, napoje i oczywi-
œcie Œwiêty Miko³aj, który rozdawa³
wszystkim s³odycze. Wiêkszoœæ przy-
by³ych na turniej dzieci pierwszy raz
rozgrywa³a mecz w takiej piêknej i du-
¿ej hali. Tegoroczny „DIEGO CUP” po-
ziomem sportowym znacznie odbiega³
od poprzednich turniejów, w których
udzia³ bra³y dru¿yny ze znanych klu-
bów sportowych naszego wojewódz-
twa: Pogoni Szczecin, Kotwicy Ko³o-
brzeg czy B³êkitnych Stargard, ale dla
tych 80. dzieci by³ to czas spêdzony
mi³o i bezpiecznie pod okiem doro-
s³ych.

 Na popularn¹ gryfick¹ „czwórkê”
przyjecha³y dru¿yny z so³ectw: Rotno-
wo, Rybokarty - Kukañ, Trzyg³ów,
Górzyca, Gryfice. Nie dojecha³a dru¿y-
na z Prusinowa ze wzglêdu na awariê sa-
mochodu. Organizatorzy po konsulta-
cjach wystawili w trybie awaryjnym
dodatkow¹ dru¿ynê Gryfice I. To w³a-

ZWYCIÊSTWO GRYFIC W TURNIEJU
MIKO£AJKOWYM

œnie ta dru¿yna wygra³a IV Miko³ajko-
wy Turniej „DIEGO CUP”. W tym Tur-
nieju wszystkie dru¿yny zosta³y nagro-
dzone medalami, dyplomami i puchara-
mi, a wyró¿niaj¹cy zawodnicy nagroda-
mi indywidualnymi, które zosta³y wrê-
czone przez Burmistrz Gryfic Pana An-
drzeja Szczyg³a i organizatora Turnieju
Pana Wies³awa Pietrzaka.

 Turniej sêdziowali Marcin Pie-
trzak i Micha³ Heilik. Mi³a niespo-
dzianka spotka³a trampkarzy Szkó³ki
Pi³karskiej „Diego”, poniewa¿ z r¹k
Burmistrza Gryfic dostali okaza³y pu-
char za zajêcie I miejsca w rozgrywkach
zorganizowanych przez Zachodniopo-
morski Zwi¹zek Pi³ki No¿nej za sezon
2009/2010.

 Po zakoñczeniu Turnieju „DIEGO
– CUP” na parkiet wyszli najm³odsi
adepci sztuki pi³karskiej „DIEGO –
BAMBINI” (dzieci 6 - 7 lat), aby roze-
graæ Turniej Miko³ajkowy miêdzy sob¹,
z tatusiami, i zaprezentowaæ wszystkim
zebranym pokazowy trening. Na trybu-
nach milusiñskich oklaskiwali rodzice
i dziadkowie, a Miko³aj obdarowa³ ich
s³odyczami. Na zakoñczenie Turnieju
organizator Wies³aw Pietrzak wrêczy³
wszystkim zawodnikom medale i dy-
plomy oraz ¿yczy³ wszystkim Weso³ych
Œwi¹t Bo¿ego Narodzenia i Szczêœliwe-
go Nowego Roku 2011.

G³ówni organizatorzy Turnieju to
SIS „UŒMIECH” Szkó³ka Pi³karska

„Diego”, Szko³a Podstawowa nr 4 oraz
Urz¹d Miejski.

Wyniki Turnieju „DIEGO CUP”:
1 m. - Gryfice I
2 m. - Gryfice
3 m. - Górzyca
4 m. - Trzyg³ów
5 m. - Rybokarty-Kukañ
6 m. - Rotnowo

Podobnie jak w kilku poprzed-
nich latach, startem w zawodach ha-
lowych pn. „Weihnachtssportfest
des SCN” w Neubrandenburgu, za-
koñczyli sezon zawodnicy MLUKS
„Mokasyn” P³oty.

18 grudnia, w piêknej, nowocze-
snej hali oœrodka przygotowañ olim-
pijskich kadry Niemiec wystartowa³o
ponad 500 zawodników, z których
oko³o 350 to Polacy (m.in. z Olimpica
Szczecin, Hermesa Gryfino, Barnima
Goleniów, Sztormu Ko³obrzeg, Floty
Gdynia). Czternastoosobowa ekipa
podopiecznych Doroty i Szymona Kec-
lerów mimo, ¿e do tego startu siê spe-
cjalnie nie przygotowywa³a, spisa³a siê
znakomicie. Jedno zwyciêstwo, trzy
rekordy klubu i wiele rekordów ¿ycio-
wych - to naprawdê niez³y wynik.

Najpierw bardzo dobrze pobiega-
³y zawodniczki w biegach sprinter-
skich. Najm³odsza w ekipie 11-letnia
Roksana Ratajczyk uzyska³a niez³y
wynik 9,15. W kategorii 13 latek 8,73
wybiega³a Liwia Karcz, a prawdziw¹
furorê zrobi³a w kategorii m³odziczek
Klaudia Lewandowska. W elimina-
cjach poprawi³a „¿yciówkê”  z 8.60 na
8.38, by w finale pobiec jeszcze szyb-
ciej i wyœrubowaæ rekord ¿yciowy i
klubu na 8.29! Ten bardzo dobry wy-

„Mokasyn” zakoñczy³ sezon startem w Neubrandenburgu
nik da³ „tylko” 4 miejsce. Nasze
dziewczyny równie dobrze spisa³y siê
w biegu na dystansie 200 m, w którym
dwie z nich uzyska³y czasy lepsze od
dotychczasowego rekordu „Mokasy-
na”. Najpierw Liwia Karcz (dotych-
czasowa rekordzistka) poprawi³a
swoje osi¹gniêcie z 29,13 na 28,96, a
nastêpnie Klaudia Lewandowska
jeszcze bardziej wyœrubowa³a czas.
Uzyska³a ona 28,45, co da³o jej 5 miej-
sce ogó³em (bez podzia³u na katego-
rie). Ponadto w biegu na 200 metrów
wyst¹pi³y El¿bieta Bielska (13 lat) -
33,65 i ̄ aneta Wysocka (16 lat), która
uzyska³a 30,23.

Nastêpne biegi to rywalizacja
dziewcz¹t na dystansie 800 m, w któ-
rych wyst¹pi³a najliczniejsza grupa z
klubu. Wœród dziewcz¹t 11 i 12 let-
nich 4 miejsce z bardzo dobrym wy-
nikiem 2.39,96 wywalczy³a Domini-
ka Suchodolska, pi¹ta by³a Roksana
Ratajczyk 2.44,15, a szósta Joanna
Bialik - 2.48,35. W biegu 13 i 14 latek
nieŸle zaprezentowa³a siê Aleksan-
dra Kecler, która zajê³a wprawdzie
tylko ósme miejsce, ale z bardzo do-
brym czasem 2.35,17. W tej samej
kategorii 11 by³a Dajana Czernecka z
czasem 2.40,66, natomiast w kat. 15
latek 6 miejsce zajê³a Katarzyna Kec-
ler z wynikiem 2.40,41.

W nastêpnym biegu wystartowa³
Maciej Twór, który mia³ do przebie-
gniêcia 3000 metrów. Maciek od po-
cz¹tku przewodzi³ stawce biegaczy i
po emocjonuj¹cym finiszu odniós³
kolejne zwyciêstwo w Neubranden-
burgu. Czas, który uzyska³ - 8.42, 89
jest tylko o 4 sekundy gorszy od
„¿yciówki”.

W zawodach w Neubrandenburgu
zaprezentowa³ siê tak¿e Mateusz
Czarnas, który pchn¹³ kul¹ (7,26) na

Przyznano statuetki wyró¿niaj¹-
cym zawodnikom: najlepszy strzelec -
Patryk Gierczyk, najlepszy pi³karz -
Miko³aj Folwarski, najlepszy bramkarz
- Marcin Labuda, najlepszy obroñca -
Dominik Czynsz i najwszechstronniej-
szy pi³karz - Maciej Rogowski

      Ze sportowym pozdrowieniem
Zyta Karolina

odleg³oœæ 10,70, co da³o mu drugie
miejsce.

Pomiêdzy startami (zawody trwa-
³y od 10.00 do 18.30) nasi sportowcy
trochê pozwiedzali, zrobili drobne za-
kupy, ponawi¹zywali nowe znajomo-
œci. Niew¹tpliwym prze¿yciem by³o
te¿ spotkanie naszej ekipy z Frank¹
Dietzsch - trzykrotn¹ mistrzyni¹ œwia-
ta w rzucie dyskiem.

Mimo zmêczenia by³o ciekawie,
mi³o i przyjemnie.                       MAC
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Na placu Zwyciêstwa 20 grud-
nia spotkali siê mieszkañcy nasze-
go grodu. Intensywnie pada³
œnieg, ale nikomu nie przeszka-
dza³.

S³uchano kolêd w wykonaniu
zespo³ów ze wszystkich szkó³ pod-
stawowych i gimnazjalnych. Na-
uczyciele z SP Nr 3 te¿ dali „czadu”
œpiewaj¹c nie tylko kolêdy.

Z innych atrakcji, to by³ Œwiêty

Wigilijne spotkanie

Miko³aj rozdaj¹cy prezenty, szopka
ze ¿³obkiem i Œwiêt¹ Rodzin¹, za-
groda z kucykiem, która zawsze
budzi najwiêksze zainteresowanie
milusiñskich. Serwowano gor¹c¹
herbatê i czerwony barszcz z uszka-
mi. By³o uroczo, bo uroku dodawa³
padaj¹cy œnieg i piêkna choinka.
Dobre spotkanie, dobra zabawa dla
doros³ych i dzieci, które upodoba³y
sobie do zabaw zwa³y œniegu.     M

W Miejskiej Bibliotece
Publicznej 17 grudnia
nast¹pi³o uroczyste
zakoñczenie kursu-nauki
obs³ugi komputera.

W kursie zorganizowanym
przez MBP wziê³o udzia³ 30 osób w
ró¿nym wieku, ale z przewag¹ se-
niorów.

O efekty kursu zapytaliœmy jed-
nego z uczestników, oto co nam
powiedzia³:

- Kurs trochê wzbogaci³ moj¹
wiedzê. Ja nie by³em taki zupe³nie
„zielony” w obs³udze komputera.
Trochê ju¿ potrafi³em. By³o bar-
dzo mi³o i bardzo szkoda, ¿e tak
szybko skoñczy³o siê. Mo¿e bêdzie
jeszcze jakiœ wy¿szy szczebel, dru-
gi etap, to na pewno skorzysta³bym.
Pomys³ zorganizowania kursu
uwa¿am za bardzo dobry. Rozma-
wia³em z wieloma znajomymi.
Okaza³o siê, ¿e jest bardzo du¿o
chêtnych do wziêcia udzia³u w ta-
kim kursie. I jeœli bêdzie organizo-
wany nastêpny, to nie ma co siê
martwiæ o frekwencjê. S¹dzê na-
wet, ¿e by³oby du¿o chêtnych, by
organizowaæ kurs po kursie. W
obs³udze komputera my starsi nie-

Kurs zaliczony, certyfikaty rozdane

stety za m³odzie¿¹ nie nad¹¿amy.
Prywatnie i du¿o wczeœniej pyta-
³em ró¿nych znajomych czy odp³at-
nie ktoœ by mnie poprowadzi³ przez
komputerowe zawi³oœci, ale nikt
swoj¹ wiedz¹ nie chcia³ siê po-
dzieliæ. Dlatego bardzo dziêkujê
ja i pozostali uczestnicy kursu
pani dyrektor MBP Zofii Czasno-
wicz za pomys³ i realizacjê kursu
– powiedzia³ Jan Klimuk.

Dyrektor MBP Zofia Czasno-
wicz zapewnia, ¿e nie poprzestanie
na tym jednym kursie i ju¿ przygo-
towuje siê do drugiej tury.

24 stycznia o godz. 14.00 jest
spotkanie organizacyjne. Zaprasza-
my wszystkich chêtnych. Kursy
bêd¹ dwa: jeden dla pocz¹tkuj¹-
cych, a  drugi – dla zaawansowa-
nych. 24 stycznia zapraszamy
wszystkich - powiedzia³a dyrektor.

Przy kawie, herbacie i s³odko-
œciach przyniesionych przez uczest-
ników kursu dyrektor Zofia Czasno-
wicz rozda³a ozdobne, piêkne certy-
fikaty.

Atmosfera spotkania by³a bardzo
mi³a jak zawsze w naszej bibliotece.
Pewnie, jako dowód wdziêcznoœci,
za kurs pani dyrektor otrzyma³a piêk-
ny bukiet ró¿ od uczestników – teraz
ju¿ przyjació³ biblioteki.              M
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W parafii p.w. WNMP
w Gryficach 18 grudnia
zosta³a odprawiona
Msza œw. w intencji
ministrantów z obu
naszych parafii.

Mszê œwiêt¹ koncelebrowali ks.
dziekan Jerzy Sosna oraz opiekun
ministrantów ks. Waldemar Sadow-
ski. On te¿ jest inicjatorem wigilij-
nych spotkañ wszystkich ministran-
tów. Co ciekawe, grupa ta powiêk-
sza siê o seniorów. Po wys³uchaniu
Mszy œw. ministranci i ksiê¿a prze-
szli do Gryfickiego Domu Kultury
na op³atkowe spotkanie.              M

Op³atek ministrantów

W œrodê 22 grudnia Prusi-
nowo zmieni³o nazwê i przez
chwilê nosi³o nazwê Anio³o-
wo. A to za spraw¹ dzieci ze
Szko³y Podstawowej, które
na spotkaniu wigilijno-
op³atkowym przygotowa³y
spektakl pod takim tytu³em.

Je¿eli coœ uderza³o w tym spek-
taklu, to bez w¹tpienia scenografia
wykonana przez panie Ewê Le-
wick¹ i Kingê Wrzesiñsk¹. Grota i
Œwiêta Rodzina nios³a ze sob¹ czy-
stoœæ uczuæ, jakie zdarzaj¹ siê wy-
³¹cznie w czasie wieczerzy wigilij-
nej. By³a piêkna i pe³na harmionii
ewenetrznej. Kolêdy œpiewa³a
uczenica Magdalena Chmielecka,
kolejna pere³ka wy³owiona przez
Tadeusza Œlusarczyka, nauczyciela
muzyki.

Spotkaniu towarzyszy³ ks. Józef
Chmiel, który przeczyta³ fragment
ewangeli wed³ug œw. £ukasza, po-
œwiêci³ i rozda³ op³atki. ¯yczy³
wszystkim – DOBRA OD LUDZI I
DLA LUDZI.

Cokolwiek spóŸniony przyje-
cha³ burmistrz Gryfic Andrzej
Szczygie³ i wspólnie z dyrektor
szko³y Ma³gorzat¹ Krawczyk wrê-

Anio³owo

czali nagrody za prace twórcze, rê-
kodzielnicze, wykonane przez dzie-
ci. Tematyka prac zwi¹zana z Anio-
³ami. Po przedstawieniu wszyscy
spotkali siê w swoich klasach, by
podzieliæ siê op³atkiem i zasi¹œæ do
wspólnej wieczerzy.                   M


